

The Honourable David J. McGuinty, MP



Minister of National Defence

Represents the riding of [Ottawa South](#)

The Honourable David J. McGuinty is Canada's former Minister of Public Safety and Emergency Preparedness. He was first elected as the Member of Parliament for Ottawa South in 2004 and has been re-elected seven times, most recently in 2025.

Minister McGuinty has dedicated his life to public service. Over his two decades on the Hill, he has served in various roles, including Acting Whip, House Leader of the Official Opposition, and most recently Chair of the National Security and Intelligence Committee of Parliamentarians. He has also been a member of numerous parliamentary committees, associations, and groups, including Vice-Chair of the Standing Committee on Transport, Infrastructure and

Communities, of the Standing Committee on Natural Resources, and of the Standing Committee on Environment and Sustainable Development.

Minister McGuinty is also a highly respected member of Canada's legal community who has practised law and worked with governments, businesses, and not-for-profit organizations worldwide to help advance progress on a wide range of issues and impact communities for the greater good. His career outside of politics includes working on behalf of UNICEF across Africa to promote children's rights and lecturing, conducting research, and designing courses at various post-secondary institutions across the globe. For nine years, he served as President and Chief Executive Officer of the Prime Minister's National Round Table on the Environment and the Economy, where he established himself as a leading Canadian expert in green budgeting, brownfields, and the nexus between the economy, the environment, and social issues. He has also served as a mentor to emerging leaders at LEAD Canada and as an advisor to the Rockefeller Foundation.

Minister McGuinty is the recipient of a King Charles III Coronation Medal and a Queen Elizabeth II Golden Jubilee Medal for his outstanding and exemplary contributions to his community and to Canada.

Minister McGuinty holds a Diploma in Agriculture from the University of Guelph as well as a Bachelor of Laws and a Bachelor of Arts in English Literature and Philosophy, both from the University of Ottawa. He also holds specialized diplomas and certificates from the Université de Sherbrooke and Harvard Law School as well as a Master of Laws from the London School of Economics and Political Science.

L'honorable David J. McGuinty, député



Ministre de la Défense nationale

Représente la circonscription de [Ottawa-Sud](#)

L'honorable David J. McGuinty est l'ancien ministre de la Sécurité publique et de la Protection civile. Il a été élu pour la première fois député d'Ottawa-Sud en 2004 et a été réélu sept fois, la dernière fois en 2025.

Le ministre McGuinty a consacré sa vie au service du public. Au cours des deux décennies qu'il a passées sur la Colline, il a assumé divers rôles, notamment celui de whip par intérim, de leader à la Chambre de l'opposition officielle et, plus récemment, de président du Comité des parlementaires sur la sécurité nationale et le renseignement. Il a également été membre de nombreux comités, associations et groupes parlementaires, notamment vice-président du Comité permanent des transports, de l'infrastructure et des collectivités, du Comité

permanent des ressources naturelles et du Comité permanent de l'environnement et du développement durable.

Le ministre McGuinty est également un membre très respecté du milieu juridique canadien. Il a exercé le droit et travaillé avec des gouvernements, des entreprises et des organisations à but non lucratif dans le monde entier afin de faire progresser un large éventail de dossiers et d'apporter un soutien aux communautés pour le bien commun. En dehors de la politique, il a travaillé pour l'UNICEF en Afrique afin de promouvoir les droits de l'enfant. Il a également donné des conférences, effectué des recherches et conçu des cours dans divers établissements d'enseignement supérieur dans le monde. Pendant neuf ans, il a été président et directeur général de la Table ronde nationale du premier ministre sur l'environnement et l'économie, où il s'est imposé comme l'un des experts canadiens les plus réputés dans les domaines de l'écologisation du budget, des sites urbains contaminés réhabilitables et du lien entre l'économie, l'environnement et les questions sociales. Il a également été le mentor de futurs dirigeants chez LEAD Canada et conseiller auprès de la Fondation Rockefeller.

Le ministre McGuinty a reçu la Médaille du jubilé d'or de la reine Élisabeth II pour ses contributions exceptionnelles et exemplaires à sa communauté et au Canada.

Le ministre McGuinty possède un diplôme en agriculture de l'Université de Guelph ainsi qu'un baccalauréat en droit et un baccalauréat ès arts en littérature anglaise et en philosophie de l'Université d'Ottawa. Il est également titulaire de diplômes et de certificats spécialisés de l'Université de Sherbrooke et de la faculté de droit de l'Université Harvard ainsi que d'une maîtrise en droit de la London School of Economics and Political Science.